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גבתה  מצרים  עם  בגבול  שהתחוללה  ההתשה  מלחמת 
התערבות  ארוך.  זמן  פני  על  והתמשכה  רבים,  קורבנות 
מעצמות העל של אותה תקופה במהלכי המלחמה והזרמת 
הכוחות מברית המעוצות לטובת מצרים, לא שיפרה את 
על  לחתום  הברית  מארצות  הלחץ  בישראל.  הרוח  מצב 

הסכם הפסקת אש, הלך וגבר. 
זהו  כי  היה  שנראה  זו  בשעה 
קול  נשמע  ביותר,  הנכון  המלך 
זה  היה  בודד שהזהיר מהמהלך. 
מלך  שליט"א  הרבי  של  קולו 
המצרים  כי  שאמר  המשיח, 
עשרים  בתוך  ההסכם  את  יפרו 
חתימתו.  מרגע  שעות  וארבע 
מה שאכן קרה בצורה מדוייקת, 
כאשר מצרים הפרה אותו ברגל 
מנגד  עמדה  ישראל  ואילו  גסה 
בלחץ  להפרו,  שלא  ובחרה 
אותו  תוצאת  הברית.  ארצות 
הסכם, היתה מלחמת יום כיפור, 
כשהמצרים מנצלים את תקופת 
להתכונן  כדי  האש  הפסקת 

למלחמה זו בצורה מדוייקת.

הפרת ההסכם
מאוחר יותר הרבי שליט"א מלך המשיח הצביע על הטעות 
ועל הטעות הנוספת בהבלגה על  החמורה באותו הסכם 

הפרתו, טעות שעלתה בחיי אלפי חיילים.
רשת  שפרסו  הדתי  הציבור  של  נציגים  אלו  היו  אז  גם 
כשהם  ישראל,  עם  חיי  את  שסיכנה  לממשלה  ביטחון 
מאיימים בפירוק הממשלה והפלתה רק כאשר מדובר היה 
בתקציבים ולא כאשר מדובר היה בפיקוח נפש אותו יכלו 

למנוע בהצבעתם.
לא  כלום  וכאילו  שנה,  חמישים  מאז  חלפו  לא  וכאילו 
השתנה. שוב חתמה הממשלה על הסכם שכזה, הפעם מול 
בלחץ  הפעם  גם  לבנון, 
הברית,  ארצות  של  גלוי 

וכל אותם גורמים שאמורים היו לעמוד ולמנוע פיקוח נפש 
באיום  נשמע  קולם  ושותקים.  עומדים  יהודים  ממליוני 

בהפלת הממשלה, רק כאשר מדובר בתוספת תקציבית...
הפרת ההסכם, בצורה בוטה בתוך פחות מעשרים וארבע 
מחלטת  כמעט  בשתיקה  עוברת  שהוכרז,  מרגע  שעות 
מצד הממשלה, כשתושבי הצפון 
הפקרתם  על  מרות  זועקים 

לחסדי המחבלים.
ניתן היה לצפות כי לאחר אירועי 
שעברה  בשנה  תורה  שמחת 
מהדרך  והלקח  ישתנה,  משהו 
ההסכמים  הפרות  של  הארוכה 
אך  יילמד,  הקודמות  בפעמים 
שוב  ישראל  ממשלת  לצערינו 
בחרה בדרך המסוכנת, כשהפעם 
מה  במוחש  ראו  כבר  כולם 

מתכננים שונאינו היל"ת.

שתתבטל הממשלה
עלינו לעמוד ולזעוק בקול ברור את הוראות הרבי שליט"א 
מלך המשיח בנושאים אלו, אשר עצם הדיבורים עם שונאי 
ישראל, ובוודאי שחתימה על הסכם שכזה - הינם פיקוח 

נפש כפשוטו למיליוני יהודים!
רק ציות מוחלט להוראותיו יביא ביטחון וניצחון מוחלט. 
כל דרך אחרת, כבר הוכחה בצורה הברורה ביותר כמסכנת 
יש  זאת  מבינה  אינה  הנוכחית  הממשלה  ובאם  חיים 
להפילה, כפי הוראותיו הברורות של הרבי שליט"א מלך 
המשיח: "לא יתכן שיהודי המאמין בה’ ובתורתו יהיה ח"ו 
זה  ולפי  כזה.  לעניין  ולתת חתימה  לעניינים כאלו  שותף 
עדיף שממשלה תתבטל ולא תהיה ממשלה יהודית שהרי 
אומות  לחץ  בגלל  ורק  אך  אלא  אלו  אודות  מדברים  לא 

העולם )כפי שהם בעצמם אומרים(...".
הפתרון היחיד - הגאולה האמיתית והשלימה, תיכף ומיד 

ממש בהתגלותו של הרבי שליט"א מלך המשיח.

התוועדויות ט'-י' כסלו
כסלו,  ט'   - השבוע  שלישי  ביום 
יציינו את יום ההולדת ויום ההילולא 
הרבי  של  יום(  באותו  )החלים 
השני  האדמו"ר  דובער,  רבי  האמצעי, 
למחרת  חב"ד.  חסידות  בשושלת 
יום הגאולה, בו  י' כסלו מצויין  ביום 
יצויינו  אלו  ימים  ממאסרו.  נשתחרר 
קבלת  מתוך  חסידיות  בהתוועדויות 
פנימיות  בלימוד  טובות  החלטות 
התורה - תורת החסידות ולקבלת פני 

הרבי שליט"א משיח צדקנו.

חוזרים לשליחות
מלך  שליט"א  הרבי  שלוחי  אלפי 
האחרון  בשבוע  שהשתתפו  המשיח 
חזרו  העולמי,  השלוחים  בכינוס 
הכינוס  סיום  עם  שליחותם  למקום 
במסגרת  יורק.  בניו  ב-770  שנערך 
טובות  החלטות  התקבלו  הכינוס 
היחידה  בשליחות  הפעילות  להגברת 
- קבלת פני משיח צדקנו, כפי שמורה 

הרבי שליט"א מלך המשיח.

מתכוננים לי"ט כסלו
במוקדי חב"ד נערכים לקראת אירועי 
ולהשתתפות  הגאולה  חג  כסלו  י"ט 
הרבות  בהתוועדויות  המונית 
פרטים  מקום.  בכל  המתקיימות 

בפרסומי מוקדי חב"ד.

פיקוח נפש
למיליוני יהודים

בעוד שהערבים הפרו באופן מיידי את הסכם הפסקת האש, הרי שלא נרשמה תגובה הולמת מצד ממשלת 
ישראל, המסכנת בדרכה מילוני יהודים בכל העולם כולו, כפי שאומר הרבי שליט"א מלך המשיח
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המפכ"ל מניח תפילין
בדוכן התפילין המוצב ברחבת הכותל המערבי, 

נצפה השבוע מפכ"ל המשטרה מניח תפילין



רעיון שבועי מתורתו של משיח
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בפניה לרבי שליט"א מלך המשיח בבקשת 
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יציאת יעקב מבאר שבע אל חרן, מבטאת בעבודת כל 
העליונים  מהעולמות  הנשמה  ירידת  את  ואחת  אחד 
אל העולם הזה הגשמי והנמוך. דווקא בחרן - שהייתה 
על שם  כך  ונקראת  רוחנית,  מבחינה  ביותר  הנמוכה 
"חרון אף של מקום" - העמיד יעקב את רוב בניין עם 

ישראל, ופעל גם שם בכל כוחו למלא את השליחות.
 - שבע"  מ"באר  לצאת  יהודי  כל  מצווה  גם  כך 
להשפיע   - שלו  הרוחני  הנוחות  ומאיזור  מהסביבה 
אלא  במלואה.  השליחות  את  ולמלא  יהודי  עוד  על 
שיש להבין: בשליחות יעקב אנחנו רואים דבר פלא, 
מבאר  יוצא  יעקב  כאשר  השליחות  בתחילת  שמיד 
אל  "והשיבותיך  הוא  ברוך  הקדוש  לו  מבטיח  שבע, 
האדמה הזאת" - כלומר שעם מילוי השליחות תחזור 
אל מקומך הטבעי. גם יעקב מצידו מתפלל לה' ומבקש 

"ושבתי בשלום אל בית אבי".

מה מטרת השליחות?
דרוש ביאור והסבר: באם התכלית של השליחות היא 
לברר את המקום הנמוך ביותר, ולעשות ממנו "דירה 
בתחילת  מיד  הקב"ה  מזכיר  פתאום  מה  יתברך",  לו 
השליחות את השיבה ממנה? איזה ערך וחשיבות יש 
 - השליחות  פעולת  גודל  לגבי  מהשליחות  לשיבה 

למלא את רצון הקב"ה להכין את העולם?
ייתכן  איך   - יעקב  לגבי  מתעוררת  בעיקר  והשאלה 
מתפלל  הוא  מהקב"ה  שליחות  מקבל  הוא  שכאשר 
מלמלא  יותר  נעלה  דבר  יש  וכי  בשלום",  "ושבתי 
מהשליחות  שהשיבה  לומר  מוכרחים  השליחות?  את 
היא חלק ועניין עיקרי בכוונה העליונה, זאת אומרת 
חס  ב"חרן"  ישאר  שיעקב  אינה  הסופית  שהמטרה 
ושלום )אף על פי שגם שם היה יעקב בשיא שלימותו( 

אלא שיחזור למקומו האמיתי בסיום השליחות.

הפעולה האחרונה
הקב"ה  לו  מזכיר  השליחות  תחילת  עם  מיד  לכן 
התכלית  שזוהי  להדגיש  כדי  מהשליחות  החזרה  את 

והכוונה הסופית של הכל.
ההוראה מזה בפשטות היא שכאשר יוצאים למלא את 
השליחות להפצת היהדות והפצת מעיינות החסידות 

בכל מקום, יש לזכור שהכוונה אינה שהיהודי ישאר חס 
ושלום במקום השליחות כי אם לסיים את השליחות 

"ושבתי בשלום" בגאולה האמיתית והשלימה.
הראשון  הדור  זה,  בדור  במיוחד  מודגש  זה  עניין 
לגאולה, כי מאחר שכבר סיימו את כל העבודה, אפילו 
"לצחצח את הכפתורים", הרי בוודאי ובוודאי שכל מה 
שנותר הוא לעמוד הכן לקבלת פני משיח צדקנו שזה 

העניין של "ושבתי בשלום אל בית אבי".
מובן ופשוט שגם ברגעים האחרונים לפני הגאולה יש 
להמשיך בשליחות במרץ, ואדרבה: הידיעה שהפעולה 
מסתיימת  שבה  ממש  האחרונה  הפעולה  היא  שלו 

השליחות מוסיפה תוספת כח ומרץ במילוי העבודה.

המטרה עצמה
נאמרה  לא  ויצא  רמוזה בעובדה שבפרשת  זו  הוראה 
רק ההבטחה ליעקב שישוב בשלום, אלא גם התחלת 
השיבה בפועל, בפסוק "ויעקב הלך לדרכו" שבסיומה

בתורת החסידות מוסבר שקיום המצוות בעולם הזה 
עצמם  הם  אלא  הגאולה  להבאת  "אמצעי"  רק  אינם 
טעימה מהגאולה כי על ידי כל מצווה ומצווה ממשיכים 
אור אלוקי אינסופי לעולם הזה, שזהו התוכן של ימות 

המשיח - "גילוי אור אין סוף בעולם הזה הגשמי".
)העוסקת  "ויצא"  פרשת  מדוע  מובן  זה  פי  ועל 
ביציאת יעקב לשליחות( מסתיימת בשיבת יעקב, כי 
היציאה לשליחות היא היא תחילת השיבה וההליכה 
צדקנו  משיח  עם  והשלימה,  האמיתית  הגאולה  אל 

בראשנו, יבוא ויגאלנו תיכף ומיד ממש.
)על פי שיחת שבת פרשת ויצא תשמ"ח(

שליחות מתוכננת מראש

ויפגע במקום  )ויצא כח, יא( 
ורשעים בחושך ידמו זה עשו, דכתיב )איוב כ'( כל חשך 
טמון לצפוניו וגו'... שיצא לרדוף אחר יעקב בעשר שעות, 
והכניס הקב"ה את השמש ועשה את היום עשר שעות, 
שנאמר ויפגע וגו', והיה עשו עומד בחשך ודומם, ואינו 
יודע להיכן לילך, למה )ש"א ב'( כי לא בכח יגבר איש, 
אמר לו הקב"ה שמא גבור את. אף לעתיד לבא כך הוא 
עושה לישראל, שנאמר )משלי ד'( ואורח צדיקים כאור 
נוגה הולך ואור עד נכון היום, דרך רשעים באפילה לא 

ידעו במה יכשלו.
)אגדת בראשית פרק מה(

והבנים בני )ויצא לא, מג( 
למחנה  חוץ  משתלח  וזה  רציחה,  עיקר  באומות  אבל 

ישראל... 
ודבר זה נמשך בישראל מצד לבן שהוא שורש האמהות, 
זה  אין  לכך  האב,  אחר  אלא  מתייחסים  אין  והבנים 
אם  משפחת  כי  ומחנה,  משפחה  בדרך  ישראל  ממחנה 
אינה משפחה, רק מכל מקום הוא נמצא בהם אף על פי 
שאינו בקנין עצמי, ולכך "ויגנוב וגו' בלי הגיד" וגו' כדי 

לעקור ההשתלשלות והשייכות לו. 
ולבן רדף ואמר "הבנים בני וגו'" החזיר לייחסם לו ושיש 
לו חלק בהם, וכן הצאן הם כל נפשות ישראל כנ"ל, ומצד 
"ביקש לעקור את הכל", שרצה  וזהו  הגלות,  נשרש  זה 

להחזירם ולהיות הוא העיקר ומתייחסים אחריו. 
אבל מכל מקום ארמי אובד בהוה עד עת קץ, שנאמר 
"אריה כבקר וגו' וכתתו את חניתותיהם וגו' לא ישא וגו' 

חרב", שיכלה הרציחה לעתיד.
)ר' צדוק(

זמני
השבת

ניו-יורק באר שבע  תל אביב   חיפה  לפי שעון חורף    ירושלים 

16:10  16:18  16:03  16:14  16:00   הדלקת נרות
17:13  17:18  17:14  17:16  17:15   יציאת השבת 

הפטרה: ועמי תלואים - ובנביא נשמר )הושע יא, ז - יב, יד(

הידיעה שהפעולה שלו היא 
הפעולה האחרונה ממש 

שבה מסתיימת השליחות 
מוסיפה תוספת כח ומרץ 

במילוי העבודה המוטלת על 
כל אחד

לזכות לוי יצחק שי׳ בן לאה גולדה וזוגתו רונית רוניה רבקה בת רישא רותי ויוצאי חלציהם בצלאל ובת זוגתו דבורה קיילא חנה, צינה ובעלה מרדכי ובתם איילה אסתר קנלסקי, מנחם מענדל וחיה מושקא שיחיו ציק

לראות גאולה 
ויפתחו את  שיפתחו את ה"לב לדעת", 
ה"אזנים  את  ויפתחו  לראות",  ה"עינים 
התורה  פנימיות  ללימוד   .  . לשמוע" 
וקיום  בתורת החסידות  כפי שנתגלתה 
הוראות רבותינו נשיאינו, כולל – ללמוד 
את  יפתח  שזה  באופן  הגאולה,  בעניני 
יראו  שיבינו,   – והאזנים  והעינים  הלב 
וישמעו בפשטות ממש בגשמיות העולם 
והשלימה  האמיתית  הגאולה  את   –
בפועל ממש, וללמוד תורתו של משיח 
)פנימיות התורה( באופן של ראיה, שכל 
זה כבר ישנו מן המוכן, צריך רק לפתוח 

את העינים ואז יראו זאת!
)דבר מלכות שבת פרשת ויצא תשנ"ב(



  ה'-י"א כסלומורה שיעור בלימוד הרמב"ם היומי

"ואנחנו בשם ה' נזכיר"פרק אחד ליוםשלושה פרקים ליום
יום שישי

שבת קודש
יום ראשון

יום שני 
יום שלישי
יום רביעי

יום חמישי

הלכות גזילה ואבידה. פרק טז-יח.
הלכות חובל ומזיק.. בפרקים אלו. פרק א-ג.

פרק ד-ו.
פרק ז-ח. הל׳ רוצח ושמירת נפש.. פרק א.

פרק ב-ד.

פרק ה-ז.

פרק ח-י.

הל' טומאת מת. פרק יד.
פרק טו.
פרק טז.
פרק יז.
פרק יח.
פרק יט.
פרק כ.
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שייכת רק לנו!
ישראל  שגריר  ב-770  ביקר   )1976( תשל"ז  שמחת-תורה  ביום 
באו"ם מר חיים הרצוג. במהלך הביקור נשא הרבי שליט"א מלך 
שהיות  באו"ם  שיכריז  הרצוג  ממר  דרש  ובה  זו,  שיחה  המשיח 
והוא לוי - ממילא העיר חברון שייכת לו. מר הרצוג אכן קיים את 

הבקשה והכריז זאת.

מערת המכפלה רכושו של אברהם אבינו!
]דיבר על-כך שחברון שייכת ללויים ואח"כ אמר[:

ולא יועילו שום טענות של פוליטיקה, דיפלומטיה, או רצון לוותר 
על שטחים מסויימים, מכיון שאי-אפשר לשנות את האמת שארץ 
נאמר  ליהודים שעליהם  והיא קשורה  הקודש,  ארץ  היא  ישראל 

שהם "גוי קדוש", ו"אתה בחרתנו מכל העמים".
וכפי שהוא בנוגע לברכת הארץ - שהגויים לא מצליחים ואין להם 
שום ברכה בארץ הקודש, כפי שרש"י מביא בפירושו על התורה, 
על-אחת-כמה-וכמה בהלכה - שאין לגויים אחיזה בארץ הקודש

 ובארץ הקודש גופא, ישנן ארבע עיירות הנקראות 'ערי הקודש', 
שאחת מהן היא חברון עיר הקודש השייכת לעם ישראל. ובפרט 
לקבל  והצליח  השתדל  האמצעי  אדמו"ר  שכ"ק  הידוע,  על-פי 

נחלה בחברון.
וכל הנ"ל בא בהמשך למה שדובר בשמיני-עצרת )בעת ההקפות( 
שיכריזו גלוי לעין-כל, במעמד עשרה מישראל - שעל-פי תורה 
זה פרסום הכי גדול - שחברון היא עיר השייכת ללויים. והיות 
על-  - חברון  על  בעלות  אין  לכהנים,  ואפילו  לישראלים,  שגם 

אחת-כמה-וכמה שלגויים אין בעלות עליה.
אמנם כל זה צריך להיות בדרכי שלום, ובצורה של "אל תדחקו את 
בגלות,  עדיין  שנמצאים  ומכיון  שבועות".  ה"שלש  וישנם  הקץ", 
"ודרשו את שלום העיר  ישראל, צריך להיות  גם בהיותנו בארץ 
גו'", ואף "מפרנסין עניי עכו"ם" - אך זה עדיין לא מתיר למסור 
לגוי,  ועל-אחת-כמה-וכמה  לוי,  ונחלה בחברון למי שאינו  חלק 

רחמנא-ליצלן!
טוענים שהגוי יתרגז - את הגוי הרי לא מרמים, היות והוא יודע 
ישמעאל  את  ממעט  זה  ושפסוק  זרע",  לך  יקרא  ביצחק  ש"כי 

ומדגיש בדוקא שלא בישמעאל יקרא לך זרע.
אבינו  אברהם  קנה  הרי  שאותה  המכפלה,  למערת  בנוגע  ובפרט 
ב"ארבע מאות שקל כסף עובר לסוחר", ובתורה כתוב "גרש האמה 
הזאת ואת בנה כי לא יירש בן האמה הזאת", שמפסוק זה מובן 
שאין לישמעאל שום שייכות למערת המכפלה. ופסוק זה מופיע 
בתורה שבכתב שאפילו הצדוקים מודים בה. ואף תורגמה על-פי 

דין ל"שבעים לשון" כדי שגם אומות-העולם יוכלו להבין אותה.
ויתירה מזו, עוד קודם מתן-תורה, וקודם הענין של "אתה בחרתנו 
אברהם  של  הפרטי  רכושו  המכפלה  מערת  היתה  העמים",  מכל 
אבינו, ואף מצד "דינא דמלכותא" - מלכות הגויים - היתה היא 
שייכת אליו. וממילא, עם כל חשיבותו של ישמעאל, כתוב עליו 
"וישלחם . . קדמה אל ארץ קדם". כלומר, שאברהם עצמו פסק 

שכל נכסיו יהיו ליצחק.
ובמילא, לא נוגע כלל מתן-תורה בשביל לדעת שמערת המכפלה 
שייכת לאברהם, אלא אף מצד "דינא דמלכותא דינא" זה שייך לו, 
היות ואברהם קנה אותה, ויורשו הוא יצחק, וביצחק עצמו: רק 

"ביצחק ולא כל יצחק" - יעקב ולא עשיו.

נפלאות עכשיו שלמות הארץ ובטחון עם ישראל

ברכה בשליחות

ולכן, הדרך היחידה היא של "אטלנה מן הדין", היא רק משום שהקב"ה נתן 
לנו זאת! - כלומר, שבשעה ש"ואנחנו בשם ה' נזכיר" - אזי הוא נתפעל ולא 
רק שהוא מוסר את המערה עצמה, אלא גם את השדה, עץ השדה וכל סביבה 

- הכל הוא מוסר ליהודי.
)משיחת שבת-פרשת ויצא תשכ"ט - בלתי מוגה(

כל  ללא  מאתגרים,  הינם  השליחות  חיי 
ספק. כל מי שנחשף לפועלם השלוחים בכל 
מקום, עומד נפעם מול ההקרבה והמסירות 
חשבון  על  גם  פעם  לא  הבאה  הגדולה, 

החיים הפרטיים והאישיים
על  לספר  שליח  כל  יכול  זאת,  כל  לצד 
העת,  כל  מקבל  שהוא  המיוחדות  הברכות 
בענינים  רק  לא  דשמיא,  הסייעתא  על 
לחיים  הנוגעים  באלו  גם  אלא  הכללים, 

הפרטיים.
במסגרת כינוס השלוחים העולמי שהתקיים 
שליט"א  הרבי  של  מדרשו  בבית  השבוע 
מלך המשיח בניו יורק, עלה במוצאי השבת 
לנאום באירוע הבאנקט, השליח מפלורידה, 
הרב דניאל שהינו, רב קהילת חב"ד במרכז 

משיח בפורט לודרדייל:
"אחי היקר, האח הבכור שלי, למד בישיבה 
מיד  מסויים,  בשלב  נולדנו.  שבו  במקום 
הגדולה,  בישיבה  הלימודים  סיום  לאחר 
הוא יצא לצבא. מיד אחרי הצבא הוא פתח 
לעצמו חיים השונים לגמרי מחיי המשפחה, 

הלך לגור בקיבוץ והתרחק מהדרך.
אלי  שיגיע  ממנו  ביקשתי  מסויים,  בשלב 
לשליחות בפלורידה לביקור. הוא אכן הגיע 
לביקור, וב"ה לאחר זמן קצר הוא הקים בית 
שהרבי  כמו  בדיוק  חסידי,  בישראל,  נאמן 
שליט"א מלך המשיח רוצה והתחיל לעזור 

בשליחות לאט לאט.
בשלב מסויים, העבודה שלו התפתחה והוא 
פתח עסק גדול, מצליח ב"ה, והזמן שהיה לו 

להשקיע בשליחות, הלך ופחת.
העניק  שהוא  הגדולה  העזרה  כל  למרות 
הזמן,  עם  אבל  צריכים,  כשהיינו  תמיד 
יותר  להתעסק  החל  הוא  טבעי  באופן 

בעסקים שלו.
אלי  מתקשר  הוא  חודשים  שבעה  לפני 
ומבקש ממני 'אני רוצה לפגוש אותך אצלי 
בבית, בארבע עיניים', הגעתי אליו הביתה, 
לי  אומר  והוא  אשתו,  ועם  איתו  וישבתי 
'אחי היקר, אני רוצה לשתף אותך במשהו 

שעובר עלי'.
הוא מספר לי שבתקופה האחרונה הוא חש 
לא בטוב, ובבדיקות שנעשו אצלו התגלתה 

אצלו )לא עלינו( 'המחלה ההיא'...
באמצע  בהיר,  ביום  כרעם  עלי  נפל  זה 
שכולם  היקר  באחי  מדובר  השליחות. 

מסביב בקהילה אוהבים באופן מיוחד...
הוא מסתכל עלי ואומר לי 'מה עושים?'.

לרבי  כותבים  ראשון  'דבר  לו:  אמרתי 
שליט"א מלך המשיח!'.

רועד  כולי  כשאני  מעמד,  באותו  ישבנו 
מהבשורה הלא פשוטה שזה הרגע שמעתי, 
וניסחנו את המכתב אותו הוא הכניס לתוך 
כרך של אגרות קודש, תוך שהוא מכריז יחי 
לעולם  המשיח  מלך  ורבינו  מורנו  אדוננו 

ועד.

פונה  מלך המשיח  הרבי שליט"א  בתשובה 
אליו בצורה הכי ברורה ופשוטה: אני צריך 
אותך חזרה בשליחות בכל הכוח! אני צריך 
בעולם  ממה שעשית  יותר  הרבה  שתעשה 

השליחות ותתחיל עם זה כבר מעכשיו.

שבעה  אחרי  היום  עומדים  אנחנו  רבותי, 
חודשים של תקופה לא פשוטה שהוא עבר 
עם כל הטיפולים... הוא היה נראה לא כל 

כך טוב ולא כרגיל.

אבל היום כאן בכינוס השלוחים, הוא נמצא 
איתנו כאן, בריא ושלם ברוך ה', עם בשורות 
ואנו  דבר,  לכל  כשליח  כאן  ויושב  טובות, 
שליט"א  לרבי  מודים  ממש,  אלה  ברגעים 
מלך המשיח על הברכה הנפלאה, ומברכים 
וימשיך  בבריאותו  ויתמיד  שימשיך  אותו 
וקיימה,  חיא  זרעא  ויראה  שלו  בשליחות 

בריא ושלם.   

•    לזכות הת' דובער שנהב, לרגל יום הולדתו, ד' כסלו - לשנת הצלחה בגשמיות וברוחניות    •

הרב שהינו

בשלב מסויים הוא 
פתח עסק גדול, 

מצליח ב"ה, והזמן 
שהיה לו להשקיע 

בשליחות, הלך ופחת. 
למרות כל העזרה 

שהוא העניק תמיד, 
אבל עם הזמן, הוא 

החל להתעסק יותר 
בעסקים שלו
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זה כבר הפך מזמן לתופעה נפוצה התפוסת את העין, 
בעוד ועוד מדינות וערים מוקמים בנינים בצורת 770.

770, הינו מספר הבית של הרבי שליט"א מלך המשיח, 
בשדרות איסטרן פארקווי בברוקלין בניו יורק, ובנוי 
עם שלשה משולשים  אדמדם  בצבע  ייחודית  בצורה 
ידי  על  שנרכש  זה  בנין  בחזיתו.  מעליו  הנישאים 
האדמו"ר הקודם, רבי יוסף יצחק מליובאוויטש, הפך 
לסמל במהלך השנים, עם התרחבות פעילות השלוחים 
כשהם  המשיח,  מלך  שליט"א  הרבי  של  בהנהגתו 
נושאים לכל מקום את המסר של "ופרצת ימה וקדמה, 

צפונה ונגבה".
בקונטרס מיוחד שיצא לאור, אומר הרבי שליט"א מלך 
'פרצת'  בגימטריה  הוא  הבית  של  מספרו  כי  המשיח 
העולם  בכיבוש  משמעות  זה  ולמספר  משיח',  ו'בית 
בדרך לגאולה האמיתית והשלימה, אז גם בית זה, יחד 
עם כל בתי הכנסת מכל העולם יגיע לירושלים ויהיה 

מחובר ממש לבית המקדש השלישי שיתגלה בו.

הרעיון מועתק
לעסקני  מיוחדת  הוראה  ניתנה  שנה,  כארבעים  לפני 
חב"ד בארץ ישראל, לבנות העתק של הבנין המפורסם 
במקומות  ומועתק  הרעיון  הולך  ומאז  חב"ד,  בכפר 
רבים. כיום כבר קיימים כמה עשרות של העתקי הבנין 
בבתי חב"ד מסביב לעולם ובכמה ערים ברחבי הארץ.

בפורט לודרדייל שבפלורידה, פעל במשך שנים רבות, 
השליח הרב מרדכי )מוטי( ענתי, שקירב רבים לדרך 
התורה ומצוות, באמצעות ההשפעה הרחבה של מרכז 

משיח שהקים במדינה.
פעולותיו הרבות במרכז שהקים, הפכו לשם ולתהילה, 
כשרבים מאלו שהגיעו למקום, הפכו בעצמם לשלוחים 

הנושאים בגאון את בשורת הגאולה.

בכוח המשלח
עם פטירתו, מונה הרב דניאל שהינו, לשליח במקומו, 
הפעילות  בתחומי  שלוחים  כמה  פועלים  כשתחתיו 
של מרכז משיח. אך עומס העבודה הגדול, שהוטל על 
שכמו, נראה היה כמונע את החלום הגדול לבנות בנין 
שיוקם   770 של  העתק  ובמרכזו  משיח,  למרכז  גדול 
להקמתו  הפינה  אבן  שאת  בנין  בפלורידה,  לראשונה 

הניח הרב ענתי, ממש בחודשיו האחרונים.
בכינוס השלוחים שהתקיים השבוע סיפר הרב שהינו 

על התקדמות הבניה העומדת לפני סיום ב"ה:

ממש,  בפועל  הבניה  לתוך  נכנסתי  שנים  "לפני שלש 
ואני חייב לציין כי ההתקדמות המופלאה של הבניה, 
הרבי  אשר  הברורה,  ההכרה  את  אחד  לכל  מעניקה 

שליט"א מלך המשיח חי וקיים כפשוטו ממש.
כשאני קיבלתי את מילוי המקום בשליחות של הרב 
החלום  עם  להתקדם  קושי  שיש  הבנתי  ע"ה,  ענתי 
להקים את 770 כפי שהוא חפץ. הרב ענתי עצמו היה 
לא  לי  אך  הבניה,  עם  להתקדם  היה  וביכולתו  עשיר 
בפעילות  לעמוד  כדי  האמצעים  את  זמן  באותו  היו 

השוטפת, ומי מדבר בכלל על פרוייקט הבניה...
ארוכה הדרך שעברנו, אבל חייבים לומר שהכל קרה 
מהרבי  הזמן  כל  שקיבלנו  והעצות  הברכות  בזכות 
עומד  לודרדייל  בפורט  היום  המשיח!  מלך  שליט"א 

כמעט מושלם הבנין החדש.

שבע מליון ושבע מאות אלף
העלות מגיעה לכמעט 7.7 מיליון דולר ואין לי מושג 
מהשלוחים  אחד  לכל  פונה  אני  אבל  קרה...  זה  איך 
ואומר לו שיידע כי בידו נמצא המתכון המוצלח ביותר 
להצלחה האלוקית בשליחות של הרבי שליט"א מלך 

המשיח.
כששליח הולך עם חיות בשליחות המיוחדת לקבלת 
פני משיח צדקנו, עם דגש על מטרה זו, הרי הוא רואה 
שונות  שמדינות  בעולם,  רואים  אנו  הצלחות!  ונוחל 
החזק  הנשק  את  מחזיקות  שהן  ואומרות  מתפארות 
ביותר בעולם. האמת היא שאצלנו, השלוחים, יש את 

כלי הנשק העוצמתי ביותר בעולם!".
את דבריו הוא חותם בקריאה: "שלוחים, אחים יקרים, 
יש לנו כוחות אדירים, קדימה בואו נלך קדימה עם כל 
פני  לקבלת  העולם  את  להכין  כדי  שקיבלנו  הכוחות 

משיח צדקנו תיכף ומיד ממש".  

אור החיים

   מדברי נשיא הדור שליט"א, משיח צדקנועצה והדרכה

אחדות של בית כנסת
בית הכנסת הוא, כפי ששמו מורה, מקום 
שמכנס ומאחד כמה וכמה יהודים, כן ירבו. 
בני  של  שונים  סוגים  ביניהם  יש  כמובן, 
מאחד  הכנסת  בית  של  ענינו  אבל  אדם, 

אותם.
יש התאחדות של בני אדם גם מסיבה אחרת, 
כמו שותפות עסקית, אבל ישנו הבדל יסודי 

בין התאחדות זו להאמורה לעיל.
זו  אין  עסקית,  מתאחדים  אנשים  כאשר 
אחדות אמיתית, כי שותף אחד הולך עם 
השני כדי שתהי' לו מזה תועלתו אישית. 
מה  בשותפו  מחפש  הוא  אחרות,  במילים 
הוא עצמו יכול ליהנות; הוא מחפש בזולת, 
לא את הזולת, אלא את עצמו. לכן קורה, 
יכול  שאינו  משער  מהם  אחד  שכאשר 
הראוי,  האישי  הרווח  את  מהשני  לקבל 

השותפות מתפרקת.
על  התאחדות  היא  יסודי  באופן  שונה 
יסוד של תורה ומצוות בכלל, ובית הכנסת 
לצורך  לא  יהודים  מתאחדים  כאן  בפרט. 
רווח גשמי אישי, אלא כדי לבצע ענין של 

תורה ומצוות, תפלה וצדקה. מאחד אותם 
הרעיון הכללי - לעשות את רצון הקב"ה, 
אהבת  השם,  באהבת  מתבטא  שבכללות 
כזו  התאחדות  ישראל.  ואהבת  התורה 
שתורה  כמו  בדיוק  לתמיד,  לשרוד  יכולה 

ומצוות הם נצחיים.
)אגרות קודש חלק ה עמוד קלו - תרגום(

טעות בהדלקת נרות
מקץ,  קדש  שבת  ממוצאי  מכתבה  קבלתי 
בו כותבת אודות המקרה, ע"י הטעות של 

העתון, בנוגע לזמן הדלקת הנרות:
תחלק לצדקה, במשך כמה שבועות, $7.02 
)שבעה דולר ו-2 סנט( ועדיף לעשות זאת 
בערב שבת לפני הדלקת הנרות, וכן ללמוד 
דיני שבת, בקיצור שולחן ערוך, - עד כמה 
שידוע לי יש קיצור שולחן ערוך מתורגם 
קל  יותר  לה  שיהי'  סביר  באנגלית,  גם 
ללמוד מהתרגום האנגלי - והי' כדאי מאד 
כדי  אחדות,  נשים  עוד  ללמוד  שתמשוך 
וגם תסיח דעתה מכל הענין,  יחד,  ללמוד 

ותבדוק שוב את המזוזות בביתה.
)אגרות קודש חלק ה עמוד קכו - תרגום(

770 הראשון בפלורידה

770 בפלורידה הולך ונבנה ב"ה

אני פונה לכל אחד 
מהשלוחים ואומר לו שיידע 

כי בידו נמצא המתכון 
המוצלח ביותר להצלחה 

האלוקית בשליחות


